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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 4/2017      § 46-59 
 

Tid: Tisdagen den 25 april 2017  kl. 17.30 – 17.45 

Plats: Stora kollegiesalen, stadshuset 

 

Justerat : 2017-05-02 
 

 

Emilia Bjuggren Bo Sundin 

    

     

  Erik Odenlid 

  Nämndsekreterare 

Ledamöter: 
Emilia Bjuggren (S) ordförande 

Bo Sundin (M) vice ordförande 

Joseph Zamani (S) 

Anders Lindell (MP) 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Sophia Granswed (M) 

Billy Östh (M) 

Daniele Fava (L) 

Mikael Valier (KD) 

Ersättare: 
Alexander Lindholm (S)  tjänstgörande ersättare 

Johan Kovaniemi (S)   

Mehdi Oguzsoy (V)  tjänstgörande ersättare 

Birgitta Persson (M) 

Olof Peterson (M) 

Mathias Mellgren (C)  

Personalrepresentanter: 
Linda Runcrantz (Kommunal)  

Loa Bienen (Vision)  

Tjänstemän: 
Mariana Högland förvaltningschef, Robert Sköld avdelningschef, Kersti Ruthström 

avdelningschef, Susanne Olsson enhetschef, Erik Odenlid nämndsekreterare och Lennart 

Öström administratör 

Arbetsmarknads och idrottsroteln 
Erik Da Silva borgarrådssekreterare 

Förhinder 
Jenny Schöldin (S) 

Mia Ternlund (V) 

Zekiye Güler Thompson (S) 

Daniel Gustafsson (MP)  

Alexandra Sjölin Falk (MP) 

Richard Bengtsson (L) 

Andreas Berglöf (M) 

Ärenden med personalrepresentation 
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§ 46 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 47 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 3/2017 från nämndens sammanträde 

2017-03-28 som justerats 2017-04-03 

 

 

§ 48 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Bo Sundin (M). Som justeringsdag utses tisdag 2 maj 2017. 

 

 

§ 49 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 50 
Övriga anmälningsärenden 
 
 
A. Utredning angående Stockholms möjligheter att arrangera vinter OS 2026. Dnr  

     01.06/157/2017.  

B.  Futsal – en snabb överblick. Dnr 02.06.01.01/159/2017. 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

§ 51 
Månadsrapport för mars 2017 
dnr 01.02/283/2017 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns 

 

Ärendet 
Förvaltningens månadsprognos per mars grundar sig på bokslut 2016, kända förändringar och 

utfall till och med mars. Årsprognosen innebär igen avvikelse jämfört med budget. 

 

Vissa förändringar avseende fördelningen av kostnader har gjorts jämfört med 

budgetfördelningen i månadsrapporten per februari. 

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 36,8 mnkr 2017. Idrottsnämndens budget 

har ökats med 5 mnkr (begärd budgetjustering i verksamhetsberättelsen 2016) för ett 

motionsspår i Lövsta som beviljats i samband med att stadens årsredovisning för 2016 

beslutats. Ingen avvikelse beräknas i nuläget för utgifter.  

 

Jämfört med perioden januari-februari 2016 har bokförda intäkter för både sim- och 

idrottshallarnas försäljning samt planhyror minskat. För planhyror innebär utfallet en 

minskning för perioden även jämfört med vad som budgeterats. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Förvaltningens personalkostnader till och med februari har minskat med 1,2 mnkr, vilket 

motsvarar 2,3 procent, jämfört med motsvarande period 2016. Det är bra med minskade 

kostnader för personal, men beror på att tre bad är stängda då störst minskning återfinns hos 

enheten hallar innerstad, vilket beror på att GIH-, Liljeholms- och Forsgrénska badet är 

stängda från och med förra sommaren. 

Eriksdalsbadets försäljning, som minskade i början av 2016 , har ökat kraftigt 2017. Den 

högre nivån förklaras tills viss del av att GIH- och Forsgrénska badet är stängda, vilket ökar 

Eriksdalsbadets kundunderlag. 

 

Särskilt oroande är det att antalet besökare och således intäkterna minskat på baden i 

ytterstaden. En orsak kan vara problem med otrygghet. Vi anser att idrottsförvaltningen måste 

ta frågan på allvar och se till att nödvändiga åtgärder sätts in för att stävja brott, öka 

tryggheten och få tillbaka besökarna. Det är centralt att alla ska kunna känna sig trygga på 

stadens idrottsanläggningar och att staden tydligt markerar mot oacceptabelt beteende.  

 

Vi ser ett tydligt samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad 

konkurrens av väldigt många nya kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett 

tecken på att de kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, 

genom driftsupphandlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår uppfattning är att 

kommunen inte ska konkurrera på kommersiellt välfungerande marknader. Vi anser att de 

pengar som idrottsnämnden nu lägger på att täcka intäktsbortfallen på gymverksamheten 

istället bör investeras i idrottsnämndens kärnverksamhet - nämligen på barn-, ungdoms- och 

breddidrott 
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§ 52 

Bidragsansökan avseende Eken Cup 2017 
Dnr 04.03/317/2017 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beviljar arrangören, den ideella föreningen Eken Cup, med 

organisationsnummer 802411-3972, ett evenemangsbidrag på 305 130 kr. 

 

Ärendet 
 

Den ideella föreningen Eken Cup söker stöd för genomförandet av sin årliga 

handbollsturnering på Gubbängsfältet. Under cupen genomförs fem projekt som på olika sätt 

ska stödja unga i olika roller och situationer. Förvaltningen bedömer att Eken Cup innebär ett 

mervärde för Stockholm som evenemangsstad och dessutom är ett bra barn- och 

ungdomsevenemang. Därför föreslår förvaltningen att Eken Cup beviljas ett 

evenemangsbidrag på 305 130 kronor för 2017 års cup. 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sida 6 av 13 

 

§ 53 

Svar på remiss om Motion (2016:119) av Mikael Valier (KD) om ett 
idrottskluster i Södra Skanstull 
Dnr 01.06/1364/2016                               

 

BESLUT 

 

1. Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet 
 

Kommunstyrelsen önskar remissvar på en motion av Mikael Valier (KD) om ett idrottskluster 

i Södra Skanstull. I motionen framhålls behovet av idrottshallar i planområde Södra Skanstull 

samt föreslås att det borde planeras in idrottshallar mellan broarna. Förvaltningen ser det som 

mest prioriterat att de redan existerande verksamheterna får möjlighet att finnas kvar och har i 

dagsläget inga planer på att utöka de idrottsytor/lokaler som finns i området. Då behovet av 

idrottsytor/lokaler är stort i hela innerstaden, inklusive specifikt på Södermalm, ser 

förvaltningen det dock som positivt om privata aktörer är intresserade av att utöka 

idrottsutbudet inom detta område  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till (M) och (KD) förslag till beslut enligt följande: 

 

Vi föreslår att idrottsnämnden beslutar att 

- avslå förvaltningens förslag till beslut  

- bifalla motionen  

- därutöver anföra följande: 

 

Bakgrunden till motionen är planeringen av området Södra Skanstull, vilket erbjuder ett 

utmärkt tillfälle att råda bot på bristen på innehallar på Södermalm för bland annat innebandy 

och handboll och skapa ett nytt idrottskluster i området. Södra Skanstull är ett område med 

utmärkta kommunikationer. Sträckan från Zinkensdamm efter Ringvägen över Södra 

Skanstull till Globen och Tele2Arena bildar en sammanhängande kedja av olika 

idrottsanläggningar.  
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I Södra Skanstull finns mellan broarna utrymme för innehall(ar) och nu ges tillfälle att skrida 

från ord till handling att – som tidigare diskuterats i idrottsnämnden - bygga hallar på 

varandra, vilket nivåskillnaden i området dessutom inbjuder till.  

Vi anser att idrotten enbart apostroferas i planbeskrivningen av området Södra Skanstull och 

inte alls får ut något ytterligare i förslaget så som det ser ut idag. 

 

I sitt svar på nämnda motion till kommunfullmäktige yttrar sig Södermalms 

stadsdelsförvaltning positivt till motionens förslag att ge idrottsförvaltningen i uppdrag att 

tillsammans med stadsbyggnadskontoret och fastighetskontoret göra en plan för hur Södra 

Skanstull kan göras till ett idrottskluster. Vi anser att det är viktigt att befintlig hall för bland 

annat badminton blir kvar och att vi vill arbeta för en ny hall i området. 

 

I sitt svar framhåller idrottsförvaltningen att det i nuläget inte finns några idrottshallar 

inplanerade i det aktuella programområdet. Byggnation av en ny fullstor idrottshall skulle 

vara förknippat med en flytt av badmintonhallen och det är förvaltningen emot. Däremot 

tycker förvaltningen att privata aktörer ska initiera och investera i ett projekt som 

förvaltningen ser som omöjlig. Det är ett märkligt svar på en utmärkt motion. 

I ljuset av det stora behov av idrottslokaler som råder i hela innerstaden och av de utmärkta 

kommunikationer som finns i området så ter sig förvaltningens svar än märkligare. Platsen 

mellan broarna är utomordentligt lämplig för den i motionen föreslagna byggnationen och det 

är beklagligt att idrottsförvaltningen föreslår nämnden att besluta att försitta en unik chans att 

skapa detta idrottskluster. 

 

Vi yrkar bifall till motionärens förslag och avslag på förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin m.fl. (M) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 

förslag till beslut. 
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§ 54  

Svar på remiss om Motion (2016:98) av Rickard Wall (-) om att hedra 
Anna Teresa Margareta ”Greta” Johansson 125 år 
Dnr 01.06/225/2017 

 

 

BESLUT 
 

1. Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

 

 

Ärendet 

 
I en motion föreslår Rickard Wall (-) att staden i samband med 125-årsdagen av Greta 

Johanssons födelse ska hedra hennes minne och gärning.  

Idrottsförvaltningen anser att hennes insatser gör henne till en person som skulle kunna 

komma i fråga för någon form av hedrande eller uppmärksammande. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 55 

Svar på remiss av Program för miljöövervakning av biologisk 
mångfald och relaterade ekosystemtjänster                                        
Dnr 01.06/130/2017 

 

 

BESLUT 
 
Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har lagt fram ett program för miljöövervakning av biologisk 

mångfald och relaterade ekosystemtjänster, i enlighet med bilagan. 

 

Idrottsförvaltningen anser att strategin är bra och viktig för stadens gröna utveckling. 

Förvaltningen betraktar det föreslagna programmet som ett viktigt verktyg för 

kunskapsinsamling i form av inventeringar, åtgärder och analyser som stärker den biologiska 

mångfalden och ekosystemet. Planen har ett strukturerat upplägg som omfattar  de viktigaste 

områdena (landskap, biotoper, arter, ekosystemtjänster samt uppföljning av skötsel och 

åtgärder) med tydliga mål i form av prioriterade och tydliga insatser för varje område. 

 

Utöver de planerade insatserna föreslår idrottsförvaltningen förbättrade spridningsvägar för 

djur, ökad övervakning vid stränderna samt förbättrad information till medborgarna. Detta för 

att skapa ett ökat biologiskt intresse för att komplettera arbetet med att åstadkomma en 

biologisk mångfald i staden. 

 
 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 56 

Fritt fram i Tyresån - Utredning om regleringspåverkan och fria 
vandringsvägar i Tyresåns nedre lopp KS: 314-331-2004 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, miljöroteln  

Dnr 01.06/267/2017  

 

BESLUT 
 

1. Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

 

Ärendet 
Tyresåns vattenvårdsförbund har av Norconsult AB beställt en utredning om fria 

vandringsvägar för fiskar i Tyresåns nedre delar. Utredningen ger förslag till åtgärder vid 

Follbrinksströmmen, Uddby kraftverk och vid Nyfors. Förslagen har tagits fram i syfte att nå 

vattendirektivets krav på god ekologisk status. Idrottsförvaltningen anser att alla förslag är 

genomförbara och bra. Ett orosmoment är dock att alla åtgärder som föreslås gynnar 

ålinvandring till sjösystemet och därmed riskerar kräftfisket att minska. Denna konflikt 

mellan ål och kräftor bör utredas närmare och kompletteras till rapporten. Kräftfisket är det 

ekonomiskt mest viktiga fisket i sjösystemet. Hela Tyresåns sjösystem har och har under lång 

tid haft ett bra kräftfiske som är en stor tillgång för allmänheten och föreningslivet. 

 

Då idrottsnämndens yttrande ska vara inne senast den 27 april 2017 behöver tjänsteutlåtandet 

omedelbart justeras vid nämndens sammanträde. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 57 

Avbetalningsplan Hammarby Bandy AB 
Dnr 02.03.02/415/2017 

 

BESLUT 
 
Idrottsnämnden godkänner avbetalningsplan för Hammarby Bandy AB till och med 2017-12-

31 med en total skuld om 217 080 kr. 

 

 

Ärendet 

 
Hammarby Bandy AB har den 19 mars 2017 skickat ett önskemål till idrottsförvaltningen om 

en ny avbetalningsplan. Avbetalningsplanen som upprättades 2016 är betald. I samband med 

att avbetalningsplanen slutbetalades upphörde de övriga betalningarna och ny skuld uppstod. 

 

Förvaltningen föreslår att idrottsnämnden godkänner en ny avbetalningsplan enligt inskickat 

önskemål. Förvaltningen anser att det är mycket viktigt att Hammarby Bandy AB vidtar 

åtgärder som innebär att nya skulder till förvaltningen inte uppkommer. En plan på kort och 

lång sikt som säkerställer att inte nya skulder uppkommer måste lämnas till förvaltningen i 

samband med tecknandet av avbetalningsplanen. 

 

Att kunder inte betalar i tid skapar en osäkerhet när förvaltningen budgeterar och gör 

prognoser. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 



Sida 12 av 13 

 

§ 58 

Bidragsansökan för Bauhaus-galan 2017                                        
Dnr 04.03/358/2017 

 

 
BESLUT 
 
Idrottsnämnden beviljar arrangören Stadionklubbarna ett evenemangsbidrag för Bauhausgalan 

2017 om 1 mnkr. 

 

Ärendet 
 

Stadionklubbarna är en ideell förening som består av 11 medlemsföreningar och som har 

arrangerat friidrottstävlingar på Stockholm Stadion sedan fyrtiotalet. Stockholm har med 

Bauhausgalan en tävling i den högsta internationella tävlingsserien för friidrott (IAAF), 

Diamond League. Arrangören Stadionklubbarna behöver möta de hårda krav som ställs från 

Diamond League centralt samt möta den internationella konkurrensen av andra arrangörer 

som står på kö för att få arrangera en deltävling i Diamond League. 

Tävlingstekniskt har galan fortsatt högsta betyg. Ekonomiskt är det dock mycket riskfyllt att 

arrangera en tävling i denna storlek och omfattning. Tävlingen 2016 gick med ett ekonomiskt 

underskott vilket innebar att Stadionklubbarna tvingades ställt upp med ekonomiska garantier 

och finansierade det ekonomiska underskottet. 

Bauhausgalan ingår i Diamond League och kontraktet sträcker sig i ytterligare tre år. 

Verkligheten har förändrats och det är tufft för de ideella föreningarna att driva internationella 

evenemang i egen regi. Tävlingen har sedan 2015 en ny titelsponsor, Bauhaus, som under 

2016 blev mer delaktig i arbetet och fortsätter att utveckla galan ytterligare under 2017. 

Sponsorintäkterna har ökat under 2017 och Stadionklubbarna räknar med att tillsammans med 

det föreslagna stödet om 1 mnkr från Stockholms stad göra ett ekonomiskt resultat i balans. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 59 

Övriga frågor - information                                        
 

 
A. Förvaltningschefen Marina Högland informerade om den rapport från 

miljöförvaltningen om hygien i badhus som omskrivits i media. Rapporten har utgått 

från tysk norm som är väsentligt hårdare i kravställningen. Förvaltningen har tagit till 

sig kritiken och arbetar nu med en utvärdering och ett åtgärdsprogram. Vice 

ordföranden Bo Sundin (M) undrade om förvaltningen planerar någon återkoppling till 

nämnden i denna fråga. FC Marina Högland svarade att återkoppling kommer att ske 

men att förvaltningen i nuläget utvärderar. 

B. Ledamoten Daniel Fava (L) undrade om det blivit någon förändring av tider omkring 

bokning av inomhushallar. Avdelningschef Robert Sköld svarade att någon sådan 

förändring inte skett.  

 

 

 

 

 

Då inga övriga frågor fanns avslutade ordföranden sammanträdet 17:45. 

 

 


